
P R O T O K Ó Ł   NR  XXIX/2021 

z sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne 

odbytej w dniu 30 września 2021 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Krościenko Wyżne 

ul. Południowa 9 

 
Sesja rozpoczęła się o godz. 1300 i trwała do godz. 1400. 

 

 

Obecni radni wg listy obecności. Obecnych 12 radnych. Nieobecni: radna Marzena Kielar, 

radna Aleksandra Przymusińska, radny Robert Wojtuń. 

 
W posiedzeniu uczestniczyli także: 

- Mateusz Liput - wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

- Agnieszka Filar - skarbnik Gminy Krościenko Wyżne, 

- Mateusz Podkul - sekretarz Gminy Krościenko Wyżne, 

- Mariusz Ślusarczyk - radca prawny Urzędu Gminy Krościenko Wyżne, 

- Lucyna Liput- dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym, 

- Stanisław Ziomek - sołtys Sołectwa Pustyny, 
 

(listy obecności w załączeniu do protokołu) 

 

Ad. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Rozpoczynając XXIX sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne Przewodniczący Rady – 

Krzysztof Podkul otworzył obrady, powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

 

Ad. 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

 Prowadzący posiedzenie – Krzysztof Podkul na podstawie listy obecności stwierdził,  

że w XXIX sesji uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Gminy 

Krościenko Wyżne może ważnie obradować i podejmować uchwały. 

 

Ad. 3 

 Przyjęcie porządku obrad. 

 

 Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zauważył, że radni otrzymali porządek 

obrad wraz z zawiadomieniem o terminie zwołania XXIX sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne  
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i projektami uchwał. Wobec tego dopytał w kwestii ewentualnych wniosków lub uwag do 

porządku. 

 

Wobec braku wniosków Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul przedstawił porządek 

obrad XXIX sesji, który przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Rozpatrzenie uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej.  

6. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwał w sprawie: 

a) ustanowienia gminnego wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2021-2023, 

b) wyrażenia zgody na obciążenie służebnością gruntową nieruchomości będącej 

przedmiotem użytkowania wieczystego Gminy Krościenko Wyżne, 

c) w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością gruntową nieruchomości będącej 

przedmiotem użytkowania wieczystego Gminy Krościenko Wyżne, 

d) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki 

zapewnianej w klubie dziecięcym funkcjonującym na terenie Gminy Krościenko Wyżne 

dzieciom z terenu Gminy Haczów, 

e) udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Krościenku Wyżnym, 

f) przyjęcia do wykonania zadania publicznego z zakresu właściwości Powiatu 

Krośnieńskiego polegającego na zimowym utrzymaniu dróg powiatowych 

zlokalizowanych na terenie Gminy Krościenko Wyżne, 

g) zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2021 rok, 

h) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Krościenko Wyżne na lata 2021-2030. 

7. Sprawy bieżące oraz wnioski i oświadczenia radnych. 

8. Informacja Przewodniczącego Rady o sprawach, których wpływ do Rady miał miejsce 

między sesjami. 

9. Zamknięcie obrad. 

 

W zarządzonym przez Przewodniczącego Rady – Krzysztofa Podkula głosowaniu nad 

przyjęciem przedstawionego porządku obrad uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul stwierdził, że Rada Gminy Krościenko Wyżne 

przyjęła porządek obrad XXIX sesji. 
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Ad. 4 

Rozpatrzenie uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu NR XXVIII/2021 z sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne  

z dnia 31 sierpnia 2021 r. 

 

Ad. 5 

Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: Wysoka Rado, pragnę przedstawić sprawy, które miały miejsce 

w okresie międzysesyjnym, tj. w dniach od 31 sierpnia 2021  do 30 września 2021 r.: 

- 1 września w ramach „Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci  

i młodzieży uczęszczających do szkół", dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Krościenko Wyżne wręczyłem stypendia dla 26 dzieci. 

- 25 września odbył się uroczysty jubileusz 100-lecia powstania Gminnej Orkiestry Dętej, 

który był okazją do podziękowania muzykom za wkład wniesiony w rozwój kultury  

w Gminie Krościenko Wyżne. 

- trwają prace nad modernizacją drogi dojazdowej do gruntów rolnych w obrębie działki  

nr 3765/1 w Krościenku Wyżnym. Na realizację tego zadania gmina pozyskała 

dofinansowanie w kwocie 38 000 zł.  Zakres prac obejmuje wykonanie na długości 245 m  

i szerokości 2,8 m korytowania, dolnej warstwy o nawierzchni żwirowej, górnej warstwy  

z kruszyw łamanych oraz wycinki zakrzaczeń i zagajników. Termin zakończenia prac 

wyznaczono do 15 października br. 

- w dniu dzisiejszym, w ramach rządowego programu rozwijania szkolnej infrastruktury  

oraz kompetencji uczniów i nauczycieli w zakresie technologii informacyjno-

komunikacyjnych na lata 2020-2024 – „Aktywna tablica”, otrzymaliśmy dofinansowanie 

dla naszej publicznej szkoły podstawowej. Zostanie ono przeznaczone na zakup m.in.: 

pomocy dydaktycznych i narzędzi do terapii psychoneurologicznej, terapii procesów 

komunikacji, logopedycznej i psychologicznej. 

- serdecznie zapraszam do udziału w II Gminnym Dyktandzie Ortograficznym, które odbędzie 

się 10 października. Zapisów można dokonywać do 5 października. Szczegóły na stronie 

internetowej urzędu.  

- wybrano najkorzystniejszą ofertę w postępowaniu na usługę pn.: „Usuwanie wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Krościenko Wyżne”.  

W tym okresie udzielono zamówień publicznych na: 

1) usługę wykonania analizy w sprawie ustalenia, czy doszło do naruszenia stosunków 

wodnych w obrębie nieruchomości położonych przy ulicy ul. Dukielskiej w Pustynach oraz 

opracowania opinii w zakresie ewentualnego wykonania urządzeń zapobiegających 

szkodom; 

2) usługę pn.: „Usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Krościenko Wyżne”; 

3) usługę umożliwienia zamawiającemu prowadzenia zajęć nauki pływania w obiektach 

Zespołu Krytych Pływalni w Krośnie; 
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4) świadczenie usługi przewozu dzieci w ramach projektu powszechnej nauki pływania 

„Umiem Pływać”. 

- przypominam, że w dniu dzisiejszym upływa termin Narodowego Spisu Powszechnego 

Ludności i Mieszkań.  

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul dopytał w kwestii ewentualnych pytań do 

sprawozdania wójta. 

 

Głosów nie zabrano. 

 

Ad. 6a 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia gminnego 

wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu”  

na lata 2021-2023. 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej - Lucyna Liput: Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rado, zaproszeni goście. Przygotowany został projekt uchwały w sprawie 

ustanowienia gminnego wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2021-2023. W dniu 15 października 2018 r. została podjęta uchwała 

Nr 140 Rady Ministrów w sprawie ustanowienia wieloletniego programu rządowego „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2019-2023. Program przewiduje w sytuacjach szczególnie 

uzasadnionych udzielenie pomocy w formie posiłku dzieciom i młodzieży bez konieczności 

przeprowadzania wywiadu środowiskowego oraz wydania decyzji administracyjnej. Liczba 

dzieci i uczniów, którym ma być udzielona pomoc w ramach programu nie może przekroczyć 

20% liczby dzieci i uczniów dożywianych w szkołach i przedszkolach na terenie gminy  

w poprzednim miesiącu kalendarzowym. Warunkiem udzielania takiej pomocy i finansowania 

jej przez Gminny Ośrodek Pomocy  Społecznej w Krościenku Wyżnym jest przyjęcie przez 

Gminę Krościenko Wyżne odpowiedniego programu osłonowego na podstawie art. 17 ust. 2 

pkt 4 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej. Mając na względzie powyższe oraz 

fakt, iż do tutejszego gminnego ośrodka pomocy społecznej wpłynął wniosek dyrektora 

placówki oświatowej w kwestii pokrycia kosztów posiłku dla ucznia zamieszkałego  

na terenie  Gminy Krościenko Wyżne. 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Obywatelskich.  

 

Radny Stanisław Wierdak – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie ustanowienia gminnego wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2021-2023. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił również o przedstawienie opinii Komisji 

Budżetu i Finansów.  
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Radny Eugeniusz Such – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja Budżetu i Finansów także jednogłośnie pozytywnie (4 głosy „za”) zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie ustanowienia gminnego wieloletniego programu osłonowego  

w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2021-2023. 

 

Innych głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul 

zarządził głosowanie uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie ustanowienia gminnego 

wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu”  

na lata 2021-2023 (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 6b 

 Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 

służebnością gruntową nieruchomości będącej przedmiotem użytkowania wieczystego Gminy 

Krościenko Wyżne.  

 

Sekretarz Gminy – Mateusz Podkul: Szanowny Panie Przewodniczący, Państwo Radni. 

Właścicielka nieruchomości oznaczonej jako działka nr ew. 3667/4 wystąpiła z wnioskiem  

o ustanowienie służebności gruntowej przejścia i przejazdu pasem szerokości 3,5 m na długości 

ok. 85 m przez  działkę nr 2943/3. Jest to nieruchomość będąca w wieczystym użytkowaniu 

Gminy Krościenko Wyżne do 16 marca 2075 roku. Wnioskodawca nie posiada innej 

możliwości prawnego zapewnienia odpowiedniego dostępu do drogi publicznej  

co uniemożliwia swobodne korzystanie z nieruchomości. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że opinia jest jednogłośnie pozytywna.  

 

Wobec braku innych głosów Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził głosowanie 

uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 
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Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody  

na obciążenie służebnością gruntową nieruchomości będącej przedmiotem użytkowania 

wieczystego Gminy Krościenko Wyżne (uchwała w załączeniu) 

 

Ad. 6c 

 Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 

służebnością gruntową nieruchomości będącej przedmiotem użytkowania wieczystego Gminy 

Krościenko Wyżne.  

 

Sekretarz Gminy – Mateusz Podkul: Właściciel nieruchomości oznaczonej jako działki  

nr ew. 3667/2 i 3667/3 wystąpił z wnioskiem o ustanowienie służebności gruntowej przejścia  

i przejazdu pasem szerokości 3,5 m na długości ok. 105 m przez działkę 2943/3 na rzecz swoich 

nieruchomości. Wnioskodawca nie posiada innej możliwości prawnego zapewnienia 

odpowiedniego dostępu do drogi publicznej co uniemożliwia swobodne korzystanie  

z nieruchomości.  

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że opinia komisji podobnie jak poprzednio jest 

jednogłośnie pozytywna.  

 

Innych głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul 

zarządził głosowanie uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody  

na obciążenie służebnością gruntową nieruchomości będącej przedmiotem użytkowania 

wieczystego Gminy Krościenko Wyżne. (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 6d 

 Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki zapewnianej w klubie dziecięcym 

funkcjonującym na terenie Gminy Krościenko Wyżne dzieciom z terenu Gminy Haczów.  

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: Szanowni Państwo, od 1 stycznia 2018 r. zgodnie z art. 60a 

ustawy z dnia 4 lutego 2011 r. o opiece nad dziećmi do lat 3, gminy mogą zawierać 
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porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki zapewnianej w żłobku, klubie dziecięcym 

lub przez dziennego opiekuna dzieciom z terenu danej gminy, powiatu lub województwa. Na 

terenie Gminy Krościenko Wyżne funkcjonuje Klub Dziecięcy „Angelandia”, prowadzony 

przez osobę fizyczną. Gmina Krościenko Wyżne udziela dotacji na każde dziecko objęte opieką 

w klubie dziecięcym w wysokości 300,00 zł miesięcznie. Dotacja przysługuje na każde dziecko 

w wieku do lat 3 objęte opieką, posiadające miejsce zamieszkania na terenie Gminy Krościenko 

Wyżne, korzystające z opieki w klubie dziecięcym. Dotacja przysługuje również na dziecko  

w wieku do lat 3 objęte opieką w klubie dziecięcym, zamieszkałe na terenie innej gminy, po 

uprzednim zawarciu przez Gminę Krościenko Wyżne z gminą, na terenie której zamieszkuje 

dziecko porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki zapewnianej w klubie dziecięcym 

działającym na obszarze Gminy Krościenko Wyżne, o którym mowa w art. 60a ustawy z dnia 

4 lutego 2011 r. o opiece nad dziećmi do lat 3. Gmina Haczów pismem z dnia 14 kwietnia  

2021 r. poinformowała, że wyrazi zgodę na zawarcie od 1 września 2021 r. porozumienia  

w sprawie zasad finansowania opieki zapewnianej w klubie dziecięcym funkcjonującym na 

terenie Gminy Krościenko Wyżne dzieciom z terenu Gminy Haczów. Z informacji powziętej 

od Klubu Dziecięcego „Angelandia” wynika, że od 1 września 2021 r. uczęszcza jedno dziecko 

zamieszkałe w Gminie Haczów. Zasadnym jest podjęcie przedmiotowej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów.  

 

Radny Eugeniusz Such – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki 

zapewnianej w klubie dziecięcym funkcjonującym na terenie Gminy Krościenko Wyżne 

dzieciom z terenu Gminy Haczów. 

 

Głosów nie zabrano. Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził głosowanie 

uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody  

na zawarcie porozumienia w sprawie zasad finansowania opieki zapewnianej w klubie 

dziecięcym funkcjonującym na terenie Gminy Krościenko Wyżne dzieciom z terenu Gminy 

Haczów. (uchwała w załączeniu). 
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Ad. 6e 

 Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji  

dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Krościenku Wyżnym.  

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: Szanowni Państwo. Ochotnicza Straż Pożarna w Krościenku 

Wyżnym zwróciła się z prośbą o udzielenie dotacji w wysokości 10 900 zł przez Gminę 

Krościenko Wyżne na zakup umundurowania bojowego używanego podczas działań 

ratowniczo-gaśniczych. Pozostałe środki w wysokości 10 000 zł to dotacja, którą strażacy 

uzyskali z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, natomiast 

pozostałą kwotę, tj. 4 000 zł strażacy zadeklarowali uiścić z własnych środków. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów. 

 

Radny Eugeniusz Such – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Krościenku Wyżnym. 

 

W otwartej dyskusji radni nie zabrali głosu, wobec czego Przewodniczący Rady – Krzysztof 

Podkul zarządził głosowanie uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie udzielenia dotacji  

dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Krościenku Wyżnym (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 6f  

 Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do wykonania 

zadania publicznego z zakresu właściwości Powiatu Krośnieńskiego polegającego na zimowym 

utrzymaniu dróg powiatowych zlokalizowanych na terenie Gminy Krościenko Wyżne.  

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: Szanowni Państwo, w dniu 10 września br. wpłynął wniosek  

z Powiatowego Zarządu Dróg w Krośnie. Po akceptacji projektu porozumienia na zimowe 

utrzymanie dróg powiatowych wraz z ich elementami na 2022 rok, w odpowiedzi na powyższy 

wniosek zaakceptowałem projekt przedstawionego porozumienia. Wynegocjowana stawka 

wynosi 6 000 zł/1 km drogi, co powinno zabezpieczyć środki na ten cel przy normalnych 

średnich corocznych opadach. Przejmowanie przez gminę od powiatu utrzymania zimowego 

przeszło od 10 lat wykazało pozytywne skutki tego działania z uwagi na krótszą czasowo 

możliwość podjęcia wymaganych czynności, a więc likwidację występujących miejscowo 

zagrożeń. Mając na uwadze powyższe, podjęcie uchwały jest uzasadnione. 
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Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów.  

 

Radny Eugeniusz Such – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia do wykonania zadania publicznego z zakresu właściwości Powiatu 

Krośnieńskiego polegającego na zimowym utrzymaniu dróg powiatowych zlokalizowanych  

na terenie Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Innych głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul 

zarządził głosowanie uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia do wykonania 

zadania publicznego z zakresu właściwości Powiatu Krośnieńskiego polegającego  

na zimowym utrzymaniu dróg powiatowych zlokalizowanych na terenie Gminy Krościenko 

Wyżne (uchwała w załączeniu). 

 

Ad.6g 

 Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

Gminy Krościenko Wyżne na 2021 rok 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar przedstawiła projekt uchwały wg zwiększeń oraz 

zmniejszeń w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej 

(projekt w załączeniu). Stwierdziła ona, że: 

1) zmniejsza się plan dochodów budżetu Gminy Krościenko Wyżne na 2021 rok o kwotę 

1 034 964,00 zł , w tym:  

a) w dziale 758 Różne rozliczenia: 

- Wpływy do rozliczenia, Środki na dofinansowanie własnych inwestycji gmin, 

powiatów (związków gmin, związków powiatowo-gminnych, związków powiatów), 

samorządów województw, pozyskane z innych źródeł – 1 000 000,00 zł, 

b) w dziale 851 Ochrona zdrowia: 

- Pozostała działalność, Wpływy z różnych dochodów – 34 964,00 zł, 

2) zwiększa się plan dochodów budżetu Gminy Krościenko Wyżne na 2021 rok, o kwotę  

1 059 343,00 zł, w tym: 

a) w dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa: 

- Gospodarka gruntami i nieruchomościami, Wpływy ze sprzedaży składników 

majątkowych – 1 479,00 zł, 
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b) w dziale 758 Różne rozliczenia: 

- Część oświatowa subwencji ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego, 

Subwencje ogólne z budżetu państwa – 12 600,00 zł, 

- Wpływy do rozliczenia, Dofinansowanie ze środków Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych - 1 000 000,00 zł, 

c) w dziale 851 Ochrona zdrowia: 

- Pozostała działalność, Środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na 

finansowanie lub dofinansowanie realizacji zadań związanych z przeciwdziałaniem 

COVID-19 – 41 864,00 zł, 

d) w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: 

- Ochrona powietrza atmosferycznego i klimatu, Środki otrzymane od pozostałych 

jednostek zaliczanych do sektora finansów publicznych na realizację zadań bieżących 

jednostek zaliczanych do sektora finansów publicznych – 3 400,00 zł, 

3) zwiększa się plan wydatków budżetu Gminy Krościenko Wyżne na 2021 rok, o kwotę  

24 379,00 zł, w tym: 

a) w dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa: 

- Gospodarka gruntami i nieruchomościami, Zakup usług pozostałych  – 1 479,00 zł  

b) w dziale 801 Oświata i wychowanie:  

- Szkoły podstawowe, Wynagrodzenia osobowe pracowników – 12 600,00 zł, 

c) w dziale 851 Ochrona zdrowia:  

- Pozostała działalność, Zakup materiałów i wyposażenia – 6900,00 zł, 

d) dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: 

- Ochrona powietrza atmosferycznego i klimatu, Zakup materiałów i wyposażenia – 

3400,00 zł, 

4) zmniejsza się plan wydatków budżetu Gminy Krościenko Wyżne na 2021 rok, o kwotę  

700,00 zł, w tym: 

a) w dziale 750 Administracja publiczna: 

- Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu), Wynagrodzenia osobowe 

pracowników – 700,00 zł, 

5) zwiększa się plan wydatków budżetu Gminy Krościenko Wyżne na 2021 rok, o kwotę  

700,00 zł, w tym: 

a) w dziale 752 Obrona narodowa, Pozostałe wydatki obronne, w tym: 

- Wynagrodzenia bezosobowe – 570,00 zł, 

- Składki na ubezpieczenia społeczne – 110,00 zł, 

- Składki na Fundusz pracy oraz Fundusz Solidarnościowy – 20,00 zł, 

6) zwiększa się plan wydatków budżetu Gminy Krościenko Wyżne na 2021 rok, o kwotę  

14 900,00 zł, w tym: 

a) w dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa: 

- Ochotnicze straże pożarne, Dotacja celowa z budżetu na finansowanie lub 

dofinansowanie zadań zleconych do realizacji stowarzyszeniom – 10 900,00 zł, 

b) w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: 

- Pozostałe działania związane z gospodarką odpadami, Zakup usług pozostałych – 

4000,00 zł. 
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Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów. 

 

Radny Eugeniusz Such – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie opiniuje projekt uchwały, 4 głosy „za”. 

 

W otwartej dyskusji nad projektem uchwały głosów nie zabrano, wobec czego 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2021 rok (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 6h  

 Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2021-2030. 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar przedstawiła projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Stwierdziła, że: ujęte zmiany w budżecie wprowadzone zostały ostatnimi zarządzeniami  

w dniach 31 sierpnia 2021 r., 22 września 2021 r. oraz 29 września 2021 r. W oparciu  

o powyższe zarządzenia wprowadza się następujące zmiany: 

a) zwiększa się dochody ogółem w 2021 roku o kwotę 57 568,00 zł, w tym: 

- zwiększa się dochody bieżące o kwotę 56 089,00 zł, 

- zwiększa się dochody majątkowe o kwotę 1 479,00 zł. 

b) zwiększa się wydatki bieżące w roku 2021 o kwotę 72 468,00 zł, w tym: 

- zwiększa się wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane  

o kwotę 16 127,00 zł, 

- zwiększa się wydatki związane z funkcjonowaniem organów JST o kwotę 9 032,00 zł, 

- zwiększa się wydatki na świadczenia na rzecz osób fizycznych o kwotę 36 409,00 zł, 

- zwiększa się dotacje na zadania bieżące o kwotę 10 900,00 zł. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

 

Radny Eugeniusz Such – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że opinia 

Komisja Budżetu i Finansów jest pozytywna, 4 głosy „za”. 
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Głosów w dyskusji nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę o zmianie uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2021-2030 

(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 7 

 Sprawy bieżące oraz wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Głos zabrał radny Krzysztof Ronowski: Szanowni Państwo, chciałbym wnieść kilka uwag  

do wczorajszego spotkania, połączonej komisji, jak i też kilka wniosków. Zacznę od tego, 

że wczoraj na łączonych komisjach rozmawialiśmy o możliwym przejęciu i komunalizowaniu 

cmentarza parafialnego. Dziś rano doczytałem informację o tym, że zmienia się ustawa  

o cmentarzach i chowaniu zmarłych. Chciałbym, aby te rzeczy, o których rozmawialiśmy 

wczoraj na komisjach były doprecyzowane pod kątem zmian ustawowych, bo musimy 

podejmować decyzje takie, które będą zgodne z prawem. Chciałbym więc, abyśmy do tego 

o czym mówiliśmy wczoraj na połączonych komisjach dołączyli jeszcze ten aspekt zgodności 

z prawem. Proszę o zapisanie. Jest projekt ustawy, ona jest nieprzegłosowana. Wolałbym więc, 

żebyśmy rozmawiali o czymś co wiemy że chcemy zrobić ale też jest to zgodne z prawem. 

Jest to uwaga do wczorajszego spotkania. Mam do złożenia także dwa wnioski, które dotyczą 

planowania przyszłego budżetu. Panie Wójcie, składam wniosek o włączenie do budżetu 

remontu ulicy Wąskiej, dalszego etapu na pełnej jego długości łącznie z wykonaniem 

odwodnień, melioryzacji i niezbędnych innych remontów wzdłuż ciągu ulicy Wąskiej, 

Rzeszowskiej, Brzozowskiej, tych elementów, które łączą się od ul. Mostowej do  

ul. Rzeszowskiej z uwzględnieniem jeszcze uwag mieszkańców dotyczących zalewania piwnic 

od strony ulicy głównej Brzozowskiej. Mam na myśli łączniki, szczególnie tutaj łącznik przy 

Państwu Sieniawskich i pozostałych. Uważam, że ta ulica powinna zostać w końcu 

uporządkowana, ta sytuacja trwa od lat. Ludzie widzą jak zrobiony został postęp I etapu ulicy 

Wąskiej od ulicy Mostowej (do Pana Michny), więc tutaj też będzie można tę sprawę pociągnąć 

w górę. Drugi wniosek składam też do budżetu, chodzi mi o to abyśmy przygotowali 

dokumentację techniczną czy też koncepcyjną przeplanowania czterech możliwych obiektów 

prospołecznych, które mogłyby w naszej gminie powstać. Mówię tutaj o takich obiektach jak 

zakład opiekuńczo-leczniczy oferujący kompleksową opiekę długoterminową. Moglibyśmy na 

terenie naszej gminy otworzyć taki dom, który nazywa się Dziennym Domem Opieki 

Medycznej i jest skierowany do trochę innej grupy osób niż wcześniej wymieniony. 

Moglibyśmy przewidzieć też w naszej gminie zlokalizowanie obiektu, który też troszkę różni 

się od poprzedniego projektu, tj. dzienny dom pobytu skierowany do trochę innej grupy osób  
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i czwarty obiekt to obiekt, który łączy się z zagospodarowaniem, przyszłym 

zagospodarowaniem byłego SPG ZOZ. Jeżeli wybudujemy ten budynek nowy, to ten budynek 

który mamy wypadałoby zagospodarować, pomyśleć nad tym, by przewidzieć ewentualnie 

mieszkania komunalne albo w tym obiekcie przewidzieć też te wcześniejsze które wymieniłem. 

Cały wniosek polega na tym, że przygotowanie dokumentacji będzie kosztowało parę tysięcy 

złotych i chciałbym, żebyśmy mieli możliwość wyboru tego co chcemy zrobić z byłym 

budynkiem SPG ZOZ chociaż jeszcze funkcjonującym i przewidzieć budowę przyszłych, a ta 

dokumentacja będzie potrzebna do dofinansowań unijnych, czy też naszych krajowych, dlatego 

że jeżeli popatrzymy na program „Polski Ład”, czy parę innych programów, one przewidują 

dofinansowanie projektów prospołecznych, ale bez dokumentacji nie zrobimy nic. Postarajmy 

się coś przygotować. Stąd te wnioski. 

 

Radny Zenon Lenart: jeszcze w kontekście wczorajszego spotkania, tutaj głosy, które padały 

odnośnie dodatkowych zatrudnień - myślę, że w tym kontekście patrząc panie wójcie, 

należałoby dokonać analizy obciążeń stanowisk pracy tak w Urzędzie Gminy jak i we 

wszystkich jednostkach, celem przesunięcia ewentualnie obowiązków, czy uzupełnienia 

obowiązków tak, żeby przejęcie cmentarza nie wiązało się z dodatkowymi zatrudnieniami, 

bo to co wczoraj było powiedziane, że rozbicie obciążeń przedszkola na szkołę i na przedszkole 

co powinno zostać zrobione „x” lat temu, bo udzielenie dotacji niezgodnie z literą prawa, 

niezgodnie ze stanem faktycznym w konsekwencji powoduje zwrot dotacji, czyli na dzień 

dzisiejszy, gdyby ta sprawa poszła jakieś urzędowe postępowanie, to nie wiem, czy za ileś lat 

wstecz nie trzeba by było zwracać dotacji, żeby siostry musiały zwracać dotację. Trzeba sobie 

zdać sprawę z tego, że my tutaj podejmując decyzje, kontrolując pewne rzeczy, które są 

w budżecie zapisane, mając świadomość, że one nie są zgodne z prawdą, po prostu 

sankcjonujemy w konsekwencji niestety przykre sprawy, bo zwrot dotacji wiecie z czym się 

wiąże. Proszę pana wójta, żeby dokonać takiej analizy nie tylko w urzędzie ale we wszystkich 

jednostkach, które są pod naszą jurysdykcją. Ewentualnie przesunięcie, dociążenie pewnych 

rzeczy tak jak żeśmy mówili i nie ponosili dodatkowych kosztów związanych właśnie 

z przejęciem cmentarza. Myślę, że jest to sprawa ważna i mamy czas żeby tego dokonać, bo 

na pewno rezerwy są. Nie będę tutaj wymieniał z nazwisk, czy stanowisk, bo po prostu to jest 

pana działka i pan powinien dokładnie się przyjrzeć jak sprawa wygląda. 

Następna sprawa - chciałem jeszcze też zwrócić uwagę na pewną sytuacje, być może pewne 

rzeczy na przyszły rok by się udało kontynuować. Mianowicie zrobiliśmy pierwszy odcinek tej 

drogi rolniczej, a teraz zostaje nam jeszcze za „Flusami” kawałek po to, żeby dojechać do ulicy 

Spacerowej. I teraz tak, mamy tutaj pewne rezerwy ziemi, bo widzimy tutaj, że w związku  

z pracami przy naszym budynku zwały ziemi się pojawiają i wykonawca będzie musiał gdzieś 

tę ziemię wywozić. Ten drugi odcinek drogi jest położony w wąwozie i tam można by było tą 

ziemię zrzucić po to, żeby podnieść niweletę tej drogi co najmniej metr albo i więcej.  

I wówczas, gdyby się nam udało w przyszłym roku znowu dostać dofinansowanie, mielibyśmy 

piękny kawałek drogi. Mieszkańcy się zwracają, że można by było pospacerować taką ulicą 

spokojną, jak wskazuje sama nazwa, tam już nikt popołudniu nie jeździ, można się 

przespacerować, pojeździć na rowerze - spokój, cisza, tylko że tak jak mówię - wykorzystajmy 

to co mamy, żeby potem kosztów niepotrzebnych nie ponosić. Także takie mam dwie sprawy. 

I jeżeli mówimy o przyszłorocznym budżecie - ja uważam, że powinniśmy wpisać też, 
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próbować po prostu zrealizować wodociąg dla ulicy Brzozowskiej po prawej stronie. To jest 

sprawa ważna, tam się tereny rozwijają, mamy możliwość, bo od „księżego lasu”, tam idzie 

160-kolektor do Pustyn, więc od niego można by było ten wodociąg tam zrobić. Też będą na to 

dotacje, bo tak jak tutaj kolega zaznaczył, w „Polskim Ładzie” są dotacje i będą i na kanalizację 

i na wodociągi. Oczywiście tam jeszcze by się przydała kanalizacja, bo jeżeli byśmy zrobili 

wodociąg to i kanalizację. Tam się rozwija to osiedle i ja myślę, że to jest perspektywiczne. 

Drogi nie będzie w związku z tym, pójdzie w stronę Pustyn, być może teraz tutaj są pojedyncze 

działki ale za jakiś czas mogą być i druga i trzecia linia zabudowy, także jest taka perspektywa 

rozwoju tamtej strony Krościenka Wyżnego. 

 

Radny Krzysztof Ronowski: uzupełniając wypowiedź kolegi, radnego Lenarta powiem tak, 

że ten problem z którym się stykamy, braku kanalizacji i wodociągów jest poważną rzeczą. 

Szanowni Państwo, my dzisiaj w gminie od lat kultywujemy taki obyczaj, że mieszkańcy 

samodzielnie wykonują przyłączenia do głównych ciągów magistralnych, czy też kanalizacji 

czy też wodociągowej i później jest kłopot tego typu, że ta sieć jest coraz węższa, coraz trudniej 

się do niej przypiąć w następnym domu. Powinniśmy przygotować takie rozgałęzienie sieci 

magistralnych, żeby ułatwić mieszkańcom kolejne przyłączenia. To co kolega powiedział, 

na ulicy Brzozowskiej oczywiście popieram, ponieważ tam mieszkam i to widzę, ale to samo 

dotyczy strony południowej i północnej. Jest cała masa działek, które mogłyby się przyłączyć, 

też wczoraj mówiliśmy o działkach które dzisiaj były przegłosowywane. Są przepompownie, 

są inne rzeczy, te tereny się po prostu rozwijają. Jeżeli my zostawimy sytuacje taką, 

że mieszkańcy sami będą decydowali o tym, czy też sami finansowali przyłącze, to w pewien 

sposób nie wykonujemy naszych działań, które są zgodne z ustawą, a ustawa mówi nam krótko, 

że to my mamy zabezpieczać dla mieszkańców tego typu działania, także to jest bardzo ważne. 

Chciałbym jeszcze uzupełnić moją wypowiedź dotyczącą tych czterech dokumentacji o jedna 

kwestię. Panie wójcie, proszę aby do tych dokumentacji, do tych rzeczy prospołecznych które 

zgłaszałem włączyć do pracy dyrektora GOPS i dyrektora SPG ZOZ. To są ludzie kompetentni, 

którzy wiedzą co dzisiaj spośród potrzeb społecznych jest na pierwszym, czy drugim miejscu. 

Tego mi zabrakło w mojej poprzedniej wypowiedzi. 

 

Radny Tomasz Niżnik: Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Szanowni Państwo, ja tutaj 

dołączając się do tych uwag radnych chciałem zaproponować też takie zastanowienie się nad 

pewną zmianą priorytetów inwestycyjnych w naszej gminie. Biorąc pod uwagę rządowy 

fundusz „ Polski Ład”, była zgłoszona budowa mostu, czy też modernizacja, czy akurat nie 

przerzucić tych środków z tego mostu, bo też są takie głosy, że może ten most poczekać, 

a właśnie te priorytety zmienić na to właśnie co jest priorytetem nr 1, czyli budowa lub 

modernizacja infrastruktury wodno-kanalizacyjnej, w tym oczyszczalni itd. Pewnie nie 

wszystko jest nam potrzebne, ale to co zgłaszali radni, jak najbardziej trzeba na to nacisk 

położyć. Ponieważ ja zajmowałem się sprawami stadionu, chciałbym przedstawić Państwu, 

ale też mieszkańcom jak wygląda sytuacja, ponieważ stadion wygląda jak wygląda i nie trzeba 

go opisywać, chodzi o murawę i trybunę. Wiecie Państwo, że był złożony wniosek 

o dofinansowanie z programu „Sportowa Polska”. Lista wniosków zakwalifikowanych 

i niezakwalifikowanych, ja chciałem tylko podać przykłady tutaj z naszego powiatu jak 

wygląda to w tym roku, bo ukazało się to w lipcu 2021 roku i tak: Gmina Miejsce Piastowe 
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uzyskała 1 212 000,00 zł na budowę kompleksu boisk sportowych przy Szkole Podstawowej 

w Głowience, 2 124 000,00 zł na budowę boiska sportowego i zaplecza (trybuny również); 

Gmina Jedlicze - budowa sal gimnastycznych 709 000,00 zł; Gmina Dukla - 1 228 000,00 zł 

na budowę hali sportowej, 709 000,00 zł budowa hali sportowej z boiskiem sportowym, Gmina 

Korczyna 1 540 000,00 zł - budowa narciarskiej trasy biegowej w Czarnorzekach; Gmina 

Rymanów 1 309 000,00 zł - budowa części lekkoatletycznej wraz z bieżnią i przebudowa 

i modernizacja stadionu. Jedynie co, Jedlicze w III turze dostało 310 000,00 zł na plac 

rekreacyjny skatepark. Lista podmiotów niezakwalifikowanych lub które zostały odrzucone 

z przyczyn formalnych, no to m.in. właśnie Krościenko Wyżne i stąd nie mamy środków na to, 

żeby na tym stadionie coś porobić. Moje pytanie jest takie, czy były popełnione jakieś błędy 

formalne we wniosku, dlaczego nie uzyskaliśmy tej dotacji w jakimś tam stopniu? Jest szansa, 

ponieważ jest chyba złożony wniosek do programu następnego rządowego, czyli „Polski Ład”. 

Myślę, że tu jest też szansa na to, ponieważ w priorytecie nr 2 jest budowa lub modernizacja 

infrastruktury sportowej i biorąc pod uwagę, że ta szansa jest, prosiłbym także o wpisanie, 

wnioskuję również o wpisanie środków na ten cel, żeby zabezpieczyć środki na taką 

modernizację tego stadionu, ponieważ naprawdę ten stadion wymaga modernizacji. Po tylu 

latach stan murawy i stan trybun jest w opłakanym stanie. Jeśli chodzi o jeszcze sprawy 

budżetowe, to chciałbym, też przypomnieć, tutaj sprawę drogi o której żeśmy rozmawiali, pana 

Kazimierza Pelczara. Tu pan Liput też zaproponował, że można wyasfaltować ten odcinek 

drogi skoro pan Pelczar tyle zainwestował w tą drogę, więc by można było zabezpieczyć środki 

w budżecie ażeby na tej drodze gminnej (bo to jest droga gminna) skoro jest ona już tak 

utwardzona, położyć tą warstwę masy bitumicznej. Myślę też o szkole, tam od jakiegoś czasu, 

pewnie ze dwa lata leży taka siłownia, która została nam przekazana też od panów Pelczarów 

i chciałbym, żeby zabezpieczyć środki na zaadaptowanie tej siłowni w jednej z sal. Tam zdaje 

się, że mamy wyznaczoną jedną z sal na dole, ale pewnie wymagałoby to środków finansowych 

żeby to zaadaptować. Myślę, że w drodze współpracy z dyrektorem, ze szkołą to się też uda, 

bo taka siłownia jest potrzebna. Także bardzo proszę o wzięcie pod uwagę moich wniosków 

i proszę o dalsze działanie jeżeli chodzi o stadion.  

 

Radny Stanisław Wierdak: ja chciałem zapytać o temat tego przejścia, bo ludzie pytają tam 

koło Koszyka, koło ulicy Parkowej, czy coś się dzieje w tym zakresie? 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: tak, tutaj powiat jest po procedurze przetargowej i myślę, 

że te prace rozpoczną się już na dniach. 

 

Radny Stanisław Wierdak: dziękuję bardzo. 

 

Radny Tomasz Niżnik: Panie Wójcie, żebym był dobrze zrozumiany, jeśli chodzi o te 

priorytety, bo faktycznie też złożyliśmy chyba do „Polskiego Ładu” most, prawda? Proponuję 

naprawdę się zastanowić, bo jeżeli byśmy dostali środki, powiedzmy bo nie zależy to od nas, 

na ten most, to prawdopodobnie trzeba by było ten most zrobić. Czy tu właśnie nie można by 

było zmienić priorytetów, czy to można ten wniosek wycofać, a nacisk położyć na to, na czym 

nam zależy, bo jeżeli będziemy tak celować co się uda, to jednak nie będzie to dobre, bo 

faktycznie, ja nie mówię tego od siebie, ale mieszkańcy, którzy mieszkają przy tej ulicy, czy 



16 

 

przy moście, to zwracali uwagę na zebraniu wiejskim, że jednak ten ruch, który jest obecnie 

nie wymaga jeszcze takiej inwestycji milionowej, bo to jest inwestycja milionowa. Gdybyśmy 

nawet dostali 3-4 miliony na ten most, to i tak 2-3 miliony trzeba by dołożyć, więc mimo 

wszystko nie dogonimy tego. Ta inwestycja jest kolosalna, więc ja proponuję, jak można, 

wycofać ten wniosek, a położyć nacisk na to na czym nam naprawdę zależy i co jest 

najważniejsze dla naszych mieszkańców. Wnoszę taki wniosek do rady, żeby nad tym się 

zastanowić. 

 

Radny Krzysztof Ronowski: uzupełniając wypowiedź kolegi Tomasza powiem tak. Do 

„Polskiego Ładu” jak wszyscy wiemy mogliśmy złożyć trzy wnioski. Pierwszy wniosek, który 

mógłby być dofinansowany między 85% a 95 % w zależności od priorytetu 1, 2, 3 czy też 4, 

ale kolejne wnioski miały ograniczenia. Drugi wniosek był do 30 mln zł, trzeci wniosek do 5 

mln zł, więc w pierwszym naborze była szansa na to, żeby złożyć trzy wnioski, tylko jeżeli nie 

mamy dokumentacji, nie mamy pomysłu na to co chcemy zrobić, to co składamy? Nic nie 

składamy. Dlatego też prosiłem, żeby tą dokumentację na te budynki, które też się łączą  

w trzecim priorytecie „Polskiego Ładu” przygotować pewne dokumentacje i być 

przygotowanym na następne nabory i naprawdę to co powiedział kolega, co wynika z zebrania 

wiejskiego, to faktycznie przemyśleć by ten cały most, bo drogi nie poszerzymy, problem 

z mostem i tak będzie. Sami widzimy jakie są możliwości jego wykorzystania. To co zgłosili 

mieszkańcy na zebraniu wiejskim było chyba wystarczającym do tego, żeby spojrzeć na to 

chłodnym okiem i przewartościować sytuację. Następny nabór wniosków do „Polskiego Ładu” 

będzie niedługo, więc przygotujmy się do niego, przygotujmy odpowiednie dokumenty 

techniczne czy warunki po to, żebyśmy mogli złożyć wnioski o dofinansowanie. Tak jak 

powiedziałem, gmina może złożyć trzy wnioski w odpowiedni sposób dofinansowane. 

 

Radny Tomasz Niżnik: Szanowni Państwo, idąc tym tokiem rozumowania i zastanawiając się 

nad tymi tematami można do tego jeszcze dorzucić tutaj patrząc na te priorytety tego właśnie 

programu rządowego, w priorytecie nr 2 jest budowa lub modernizacja infrastruktury 

elektroenergetycznej, w tym oświetleniowej. Potem jest jeszcze poprawa efektywności 

energetycznej budynków i instalacji publicznych oraz w priorytecie nr 1 - Odnawialne Źródła 

Energii. Mamy budynki użyteczności publicznej, mamy szkoły, tutaj radni zgłaszali ten temat 

i być może że faktycznie patrząc na to całościowo, ruszyć i zająć się jakby w tą stronę. 

Rzeczywiście trzeba by się nad tym zastanowić i w tym nowym budżecie nad tym się pochylić 

i zaplanować. 

 

Radny Zenon Lenart: dobrze, że ta dyskusja toczy się w takim duchu, bo przede wszystkim 

inwestując trzeba pozyskiwać pewne oszczędności, tak jak radny Tomek zauważył, jeżeli 

byśmy zainwestowali w odnawialne źródła energii, mamy pewne oszczędności. Konkretnie 

jeżeli np. byśmy zrobili w szkole klasopracownię informatyczną z prawdziwego zdarzenia 

na dwadzieścia parę stanowisk, to mamy oszczędności, bo nie ma podziału na grupy. Zapewne 

jako nauczyciele wiecie, że taka jest rzeczywistość, z resztą tutaj trzeba powiedzieć o jednej 

rzeczy, że w klasach starszych grupy się dzieli, ale jeżeli do pracowni małej idzie klasa I czy 

II, to niestety na jednym stanowisku jest co najmniej dwóch uczniów, bo tam nie ma podziału 

na grupy i muszą siedzieć po dwie osoby przy komputerze. Także starajmy się właśnie 
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wykorzystać to, co jest do wykorzystania, żeby i zrealizować pewne zadania i polepszyć 

mieszkańcom komfort mieszkania, czyli stworzyć warunki do rozbudowy itd. i pozyskać 

środki. To są takie 3 ważne rzeczy. Gdyby to nam się udało zrobić, to mamy później szansę na 

dalsze inwestowanie. Jeżeli się zapętlimy w jakiejś inwestycji, to po prostu mamy tutaj sytuację 

jeżeli chodzi o kredyt dość poważną, tutaj mamy dość duże zadłużenie i dość duże obciążenia 

w następnym roku, a mamy też wielką niewiadomą co będzie ze szkołami. Dużo rzeczy może 

się zmienić i nie wiemy jak sprawa się potoczy, a wiemy, że oświata to jest kula u nogi jeżeli 

chodzi o finanse. Trzeba sporo dokładać do tego, także tutaj myślę w tym duchu, nie przeciwko 

komuś, tylko żeby tak rozsądnie podejść do tych spraw. 

 

Ad. 8 

 Informacja Przewodniczącego Rady o sprawach, których wpływ do Rady miał miejsce 

między sesjami. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul W okresie międzysesyjnym wpłynęły: 

- w dniu 3 września wpłynęło pismo Wojewody Podkarpackiego dotyczące przeprowadzonej 

analizy złożonych oświadczeń majątkowych za 2020 r. wójta gminy i przewodniczącego 

rady. 

- w dniu 6 września wpłynęło pismo mieszkańców ulicy Brzozowskiej od numerów 6 do 16. 

Mieszkańcy w związku ze zbliżającym się terminem uchwalenia budżetu gminy na 2022 rok 

proszą o ujęcie w planach remontu drogi dojazdowej do ich posesji. W piśmie mieszkańcy 

zauważają, że droga ta jest własnością gminy od 2016 roku , a w minionym okresie prace 

mające na celu poprawę jej stanu były prowadzone w bardzo małym zakresie i nie przynosiły 

oczekiwanego efektu. W przeciągu 5 lat dwukrotnie została położona cienka warstwa 

kruszywa, która w krótkim czasie została wchłonięta przez błoto. W ocenie wnioskodawców 

jest to ostatnia droga gminna o tak fatalnym stanie technicznym, co można zauważyć 

szczególnie podczas opadów. Według mieszkańców, prace remontowe powinny obejmować 

utwardzenie, położenie korytek odwadniających oraz położenie nawierzchni asfaltowej, 

bowiem taki zakres był deklarowany przez wójta w momencie przejmowania drogi na rzecz 

gminy. Mieszkańcy, wnioskodawcy postulują także o zainstalowanie progu zwalniającego. 

- dnia 20 września pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Krośnie dotyczące analizy 

oświadczenia majątkowego złożonego przez zastępcę wójta pana Jana Omachla według 

stanu na dzień odwołania ze stanowiska 

- w dniu 27 września wpłynął wniosek o zwiększenie dotacji celowej z budżetu gminy, która 

została udzielona dla klubu dziecięcego oraz dziennego opiekuna. Pani zwraca się z prośbą 

o zwiększenie dotacji celowej z budżetu gminy, która została udzielona dla podmiotów 

prowadzących żłobki, kluby dziecięce, dziennych opiekunów na terenie Gminy Krościenko 

Wyżne podczas sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne w dniu 29 listopada 2019 roku  

z 300 zł na 400 zł miesięcznie lub w miarę możliwości na każde dziecko objęte opieką  

w klubie dziecięcym i u dziennego opiekuna. 
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Ad. 9 

 Zamknięcie obrad. 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Krościenko 

Wyżne – Krzysztof Podkul zamknął XXIX sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokół sporządziła: 

 Aleksandra Lorens 

 
 

        PRZEWODNICZĄCY RADY 

         Krzysztof Podkul 


